
 
 

17. februar 2014 

 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Hvilke planer har Naalakkersuisut for at sikre, at de makreller der fiskes i vore farvande kan 
produceres herhjemme? 
(Anders Olsen, Siumut) 

Begrundelse: 
Vi ved allesammen at fiskeriet efter rejer og hellefisk både er omfattende og sikrer mange 
arbejdspladser på land. 
 
Nye fiskearter er kommet ind i vores farvande i disse år og makreller er en af de fiskearter der 
fiskes efter. Man kan roligt betegne sidste års forsøgsfiskeri efter makreller som en succes. Det 
medfører blandt andet, at man også i år, i 2014, har planer om at fortsætte fiskeriet efter makreller. 
 
Ligeledes er vi bekendte med, at man i finansloven for i år har budgetteret en stor sum penge, som  
ved at afgiftsbelægge eksporten af på denne fiskeart. Vi håber selvfølgelig, dette vil have positiv 
effekt for samfundet. 
 
Selv om vi på nuværende tidspunkt ikke ved, hvor længe vi kan have gavn af denne fiskeart, så er 
det ønskeligt at få oplyst, hvilke planer Naalakkersuisut har, efter de nuværende erfaringer, for at 
denne fiskeart skal være mest muligt til gavn for vort land og dets befolkning. 
 
I disse år er arbejdsløsheden ret høj, ligesom der er mangel på vedvarende arbejdspladser. Jeg 
mener, at såfremt vi skal have en produktion herhjemme på makreller, så vil der kunne skabes 
tilstrækkeligt mange arbejdspladser i dele af landet. Her kan man for eksempel nævne 
arbejdspladser på østkysten samt i Sydgrønland, hvorved folk får beskæftigelse. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


